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Spoštovani gospod predsednik Duda, spoštovani predstavniki gospodarskih združenj 

in slovenskega in poljskega gospodarstva, 

 

Okolje, kjer smo se zbrali, ponuja eno samo inspiracijo. Konkurenčnost slovenskih in 

poljskih skakalcev in solidarnost med njimi, ko gre za težke preizkušnje, je odraz vsega 

tega, kar simbolizira tudi sodelovanje med Poljsko in Slovenijo na številnih ravneh.  

Zdrava tekmovalnost, sodelovanje za prihodnost in solidarnost. 

 

Veseli me, da danes v tem prelepem okolju lahko pozdravim tudi predstavnike poljskih 

in slovenskih gospodarstvenikov. V okolju, ki simbolizira željo človeka, da skoči še dlje. 

In enako želimo tako za Slovenijo in Poljsko, že 20 let zaveznici in partnerici v EU in 

Natu. Da skupaj skočimo še dlje na področju konkurenčnosti, gospodarske 

prepletenosti in odpornosti na takšne in drugačne grožnje. 

 

Čeprav je Poljska že nekaj let ena pomembnejših zunanjetrgovinskih partneric 

Slovenije (na 9. mestu), tako glede izvoza kot uvoza, pa prevlada mnenje, da je v obeh 

državah še vedno prisotna premajhna prepoznavnost poslovnih priložnosti. Na 

slovenski strani najbrž prihaja do zmotnega podcenjevanja poljskega tržišča, za 

Poljsko pa Slovenija najbrž predstavlja relativno majhen trg, pri čemer pa ne gre 

podcenjevati našega odličnega izhodišča pri poslovanju z državami Zahodnega 

Balkana. 

 

Avtomobilska industrija je zelo pomemben del bilateralne menjave Slovenije s Poljsko. 

Slovenski avtomobilski grozd (dobaviteljev komponent za sestavo vozil) je že leta 

aktiven na poljskem trgu. Poleg tega je Slovenija začela s skupnim projektom zelene 

in digitalne transformacije slovenske avtomobilske industrije (imenovan GREMO – 

Zelena mobilnost). Številna slovenska podjetja vlagajo v nove napredne tehnologije in 

razvijajo lastne inovativne izdelke in rešitve. Naše poljske partnerje pozivamo, da jih 

vključijo v obstoječe dobavne verige in v razvoj naprednih tehnologij za trajnostno 

mobilnost. 



 

Podobno velja tudi na področju gradbeništva - izpostaviti gre izgradnjo (avto)cestnega 

omrežja - kjer lahko nekatera slovenska podjetja s svojim specifičnim strokovnim in 

inovativnim znanjem, ki sovpada s politiko naložb v zeleno in pametno mobilnost, za 

kar si prizadevata tako Poljska kot Slovenija, sodelujejo kot podizvajalci ali dobavitelji. 

Področje transporta in logistike je zagotovo eden zanimivejših sektorjev, kjer je 

sodelovanje med Slovenijo in Poljsko mogoče še dodatno okrepiti. Tu gre še posebej 

izpostaviti priložnosti za Luko Koper, h katerim je že prispevala vzpostavitev rednega 

kontejnerskega vlaka med Koprom in Wrocławom. Nove priložnosti pa so zagotovo še 

v poglobitvi sodelovanja s poljskimi pristanišči ob Baltskem morju. 

 

Na področju turizma gre izpostaviti, da Poljski gostje postajajo vse pomembnejši za 

slovenski turizem. Trend rasti obiskov poljskih turistov, kot tudi števila nočitev, iz let 

2021 in 2022 se je nadaljeval tudi v letu 2023. 

 

Zagotovitev izboljšanja lastne energetske varnosti je postala v zadnjih letih ena od 

ključnih prioritet DČ EU, tako tudi Slovenije in Poljske. V kontekst pospešenega 

zelenega prehoda ključnih gospodarskih sektorjev sodi tudi prenova in povečanje 

odpornosti energetskega sistema. Podobno kot Poljska, si Slovenija prizadeva za 

zmanjšanje odvisnosti od fosilnih goriv, kar želimo med drugim doseči predvsem z 

nadgradnjo naše edine nuklearne elektrarne v Krškem. Predvidoma bodo državljani 

Republike Slovenije odločali o tem že letos na referendumu. 

 

Nadalje, ko gre za energetske projekte v Sloveniji, smo odprti za sodelovanje s tujimi 

referenčnimi podjetji. Hkrati pa so lahko slovenska podjetja - nekatera prednjačijo z 

lastnimi tehnološkimi rešitvami in inovacijami, še posebej na področju izrabe 

obnovljivih virov energije, konkurenčna na tujih trgih, tako tudi na Poljskem, s ponudbo 

strojne opreme, generatorjev, panelnih plošč, ipd.  

 

Izzivi obeh držav so tudi na področju digitalizacije, predvsem ko gre za digitalizacijo 

javnih storitev ter večjo kibernetsko varnost.  

 

Spoštovani, 

 

kibernetske grožnje so skupaj z dezinformacijami ena od osrednjih groženj sodobnega 

časa. In Slovenija želi okrepiti odpornost kritične infrastrukture na tuje kibernetske 

napade in prenašati znanja naprej na ranljivo regijo – regijo Zahodnega Balkan. V ta 

namen smo skupaj s partnersko Francijo tudi vzpostavili Center za kibernetsko 

zmogljivost na Zahodnem Balkanu. Sodelovanje s partnerskimi državami, kot sta 

Francija in tudi Poljska in prenašanje znanj s področja krepitve odpornosti pred 

kibernetskimi napadi zlonamernih posameznikov ali celo držav, so za našo državo 

silno dragocena.  

Evropska komisija je v kontekstu ukrepov Načrta za obnovo in odpornost namenila 

precejšnjo podporo doseganju ciljev držav članic EU na področju digitalizacije.  



 

Poljska in Slovenija sta obe dobri v iskanju inovativnih pristopov do novih digitalnih 

rešitev in tehnologij. Srečanje predsednikov in gospodarskih delegacij je dobra 

priložnost, da se razišče nadaljnje možnosti medsebojnega sodelovanja na tem 

področju. 

Hvala in želim, da bo ta konferenca sijajna odskočna deska za velike skoke v 

prihodnost.  

 

 

 


